
Seniorrådet   Beslutningsprotokol nr. 8 
 
________________________________________________________________________________  
 

Dato: 15.10.2021 KL. 10.00  Sted: Mødelokale Bülows Kaserne  

________________________________________________________________________________  

 

Deltagere: Seniorrådet, Morten Pors Ilsøe 

 

Fraværende:   

____________________________________________________________________________  

DAGSORDEN 

 
1. Oplæg om finansiering af seniorbofællesskaber og plejehjem v/Finn Muus, direktør for Bolig-

kontoret Fredericia 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Godkendelse af referat 

4. Status Senior Nyt Fredericia 

5. Nyt fra Rådets medlemmer 

6. Sager fra Senior- og Handicapudvalget v/Morten 

Dagsordenen er endnu ikke frigivet, og derfor kan denne og tilhørende bilag ikke medsendes. 

Bliver eftersendt hvis muligt og ellers gennemgået mundtligt på mødet.  

7. Pårørendeundersøgelse i kommunens plejehjem v/Morten 

Vedlagt er forslag til spørgeskema, som skal drøftes og besluttes på møde i Senior- og Handi-

capudvalget mandag den 25/10 samt tilhørende indstilling. Seniorrådet skal drøfte og evt. 

kommenterer skemaet, således at Seniorrådets vurdering af skemaet kan medtages til Senior- 

og Handicapudvalgets behandling af punktet. 

8. Mundtlig orientering om status vedr. aktuelle tilsyn v/Morten  

9. Internetadgang i plejehjemmene i Fredericia Kommune v/Søren 

10. Gennemgang af Budgetforliget vedr. 2022 v/Morten 

11. Status venteliste til pleje- og dagcentre 

12. Senere indkomne sager 

13. Eventuelt  
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Referat 
 

 

1. Oplæg om finansiering af seniorbofællesskaber og plejehjem v/Finn Muus, direktør for 

Boligkontoret Fredericia, og Kurt Bech, regionsdirektør for Kuben Management. 

Direktør Finn Muus var inviteret af Seniorrådet til at komme og fortælle om forskellige måder 

at bygge/finansiere seniorbofællesskaber og plejehjem. Finn havde valgt at tage Kurt Bech 

med, da Kurt ved mere om friplejehjem end Finn gør.  

 

Finn og Kurt fortalte om forskellige kombination i forhold til dels bygning og dels drift af ple-

jehjem. En mulighed er, at kommunen selv bygger og selv står for driften af plejehjemmet. En 

anden mulighed er, at et boligselskab bygger plejehjemmet, og at enten kommunen eller en 

privat organisation driver plejehjemmet. En tredje mulighed er, at en privat organisation byg-

ger, og at enten den private organisation eller kommunen driver plejehjemmet. 

Disse konstruktioner gælder for boligarealet (egen lejlighed og fællesarealer), mens det for 

servicearealer næsten altid er kommunalt byggeri. 

 

Kurt fortalte særligt om friplejehjem. Herunder at friplejehjem typisk bygges for at skabe pro-

fit på ca. 4,5%, hvilket betyder en smule højere husleje, end hvis kommunen eller et boligsel-

skab bygger, og dermed typisk også en smule højere boligstøtte til beboerne. 

Finn havde skrevet et notat, som han tog udgangspunkt i ved sit oplæg. Notatet vedlægges re-

feratet til Seniorrådets orientering. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden bemærkninger, udover at den er lang. 

 

3. Godkendelse af referat 

Godkendt uden bemærkninger 

 

4. Status Senior Nyt Fredericia 

Økonomisk er situationen den, at Senior Nyt kan køre videre i nuværende form og omfang i 

mindst et år endnu. Men det er over tid nødvendigt at nedbringe antallet af sider, og den proces 

går stille og roligt i gang allerede nu, så antallet af sider kan nedbringes løbende, for også at 

sikre økonomisk balance på sigt. 
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5. Nyt fra Rådets medlemmer 

 Flemming fortæller, at alle deltager i Danske Ældreråds konference den 25/10 på Nyborg 

Strand. 

 Minibusserne er klar til at blive brugt af den nye udvidede målgruppe, og Flemming har 

deltaget i et informationsmøde herom. 

 Flemming har svaret på et spørgeskema vedr. kommunens værdighedspolitik – enkelte an-

dre fra Seniorrådet har bidraget til besvarelsen via Flemming. 

 Flemming har svaret på en høring om udbud af loftlifte. 

 Seniorrådets tilforordnede i brugerrådene: Flemming har fulgt op på en tidligere sag 

herom, og han beder brugerrådene om at tage Seniorrådets henvendelse op til dialog og 

give et svar. Flemmings holdning er, at ordningen med, at Seniorrådet har en tilforordnet i 

brugerrådene, bør ophøre. Seniorrådet afventer brugerrådenes tilbagemelding. 

 Aksel har tilmeldt sig en workshop i Sundhedshuset den 26/10 omkring skiltning og vej-

visning.  

 Aksel har også tilmeldt sig et webinar om ensomhed og mistrivsel blandt ældre. 

 Aksel spiller til tre koncerter i løbet af efteråret – han sender information ud til Seniorrådet 

herom. 

 

6. Sager fra Senior- og Handicapudvalget v/Morten 

Dagsordenen til mødet den 25/10 i Senior- og Handicapudvalget var ikke frigivet, da mødet i 

Seniorrådet blev afholdt. Der var derfor ikke sendt bilag ud sammen med dagsordenen. De re-

levante bilag bliver eftersendt sammen med referatet. Morten kunne fortælle, at følgende rele-

vante emner forventes at være på dagsordenen: 

- Orientering - Borgervejlederens årsberetning 2020/2021 

- Beslutning om tilslutning til ny syddansk samarbejdsaftale for intravenøs behandling i kom-    

munalt regi 

- Godkendelse af spørgeskema til pårørendeundersøgelse 

- Revideret driftsaftale Ulleruphus 

- Evaluering af organisatorisk setup i forhold til §18 midler 

- Orientering opfølgning på besøgsdag vedr. senior- og plejeboliger 

 

7. Pårørendeundersøgelse i kommunens plejehjem v/Morten 

Senior- og Handicapudvalget har besluttet, at der skal udarbejdes en tilfredshedsundersøgelse 

blandt de pårørende/familierne til beboerne i plejehjemmene i Fredericia Kommune. Senior- 

og Handicapudvalget skal på det kommende møde godkende det spørgeskema, der skal bruges 
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i undersøgelsen. Udkast til spørgeskema var vedlagt dagsordenen, og Seniorrådet har mulig-

hed for at komme med en udtalelse, som Morten kan bringe videre til behandling i udvalget. 

Indledningsvist var der en dialog om vigtigheden af at spørge beboerne til deres tilfredshed. 

Morten fortalte, at der er planer om en national beboertilfredshedsundersøgelse i 2022, og at 

Senior og Sundhed vil tilslutte sig denne, da det naturligvis er afgørende at kende til beboernes 

tilfredshed og arbejde på at udvikle den hele tiden. 

Seniorrådets dialog omhandlede primært to forhold. Dels maden, som vi jo ved er rigtig vigtigt 

for beboernes trivsel, både fysisk og mentalt. Seniorrådet finder dog, at det er vigtigt, at det er 

beboerne der bliver spurgt til tilfredsheden med maden, og derfor var der enighed om, at ma-

den ikke skal være et tema i pårørendetilfredshedsundersøgelsen. 

Et andet vigtigt tema omhandler en værdig død. Men da undersøgelsen gennemføres blandt 

pårørende til nuværende beboere i plejehjemmene, så var der enighed om, at dette tema heller 

ikke skal med i undersøgelsen. 

På baggrund af dialogen på mødet, så konkluderede Seniorrådet, at de giver deres opbakning 

til det foreliggende udkast til spørgeskema. 

 

8. Mundtlig orientering om status vedr. aktuelle tilsyn v/Morten  

Opfølgende tilsyn på Stævnhøj – har endnu ikke modtaget en rapport i høring. 

Reaktivt tilsyn i Madsbyhus – har modtaget en rapport i høring, med en indplacering i kategori 

2. Der er ikke anledning til høringssvar, men der er indsendt en handleplan. Kommunen har 

endnu ikke modtaget den endelige rapport. 

 

9. Internetadgang i plejehjemmene i Fredericia Kommune v/Søren 

Søren har bragt emnet op, da informationer på diverse hjemmesider kan tolkes sådan, at det 

ikke er muligt for beboerne at få internet i flere af kommunens plejehjem. Sådan forholder det 

sig imidlertid ikke. Alle beboere kan få internet i deres lejligheder, men det er et abonnement, 

man som beboer selv skal købe og betale, ligesom man gør det med f.eks. et mobiltelefon-

abonnement. Morten følger op på formuleringerne på hjemmesiderne, så misforståelserne for-

håbentligt kan undgås. 

 

10. Gennemgang af Budgetforliget vedr. 2022 v/Morten 

Seniorrådet har tidligere fået tilsendt budgetforliget for 2022. På mødet gennemgik Morten 

alle de elementer i budgetforliget, som er relevante for Seniorrådet.  

 



5 

11. Status venteliste til pleje- og dagcentre 

Ventelisten vedlægges referatet. 

 

12. Senere indkomne sager 

Intet til referat. 

 

13. Eventuelt  

Intet til referat. 

 


